
ZÁPIS ZE ZASEDÁNÍ AKADEMICKÉHO SENÁTU ZDRAVOTNĚ SOCIÁLNÍ FAKULTY 
JIHOČESKÉ UNIVERZITY V ČESKÝCH BUDĚJOVICÍCH ZE DNE 5. 11. 2007 

 
Přítomní členové (bez titulů): O. Doskočil, P. Zimmelová, P. Scholz, Ž. Abesková, V. 
Drymlová, R. Havránková, A. Hudáčková, M. Kastnerová, J. Kříž, M. Měrotská, V. Šnorek, 
M. Velemínský ml., J. Vitoň. 
 
Hosté (bez titulů): M. Velemínský – děkan ZSF JU, V. Tóthová – proděkan pro 
pedagogickou činnost ZSF JU, L. Navrátil – proděkan pro vědu a výzkum, B. Papáček – 
tajemník ZSF, M. Šíp – vedoucí katedry zdravotnické fyziky a biofyziky, R. Švestková –
oddělení pro celoživotní vzdělávání, A. Dočekal – zástupce JU ve Studentské komoře Rady 
vysokých škol 
 
Program: 

1. Podmínky přijímacího řízení do bakalářských a magisterských studijních programů 

v akademickém roce 2008/2009. 

2. Podmínky přijímacího řízení do doktorského studijního programu v akademickém 

roce 2008/2009. 

3. Návrh na akreditaci doktorského studijního programu Ošetřovatelství. 

4. Návrh na akreditaci navazujícího magisterského studijního programu Ochrana 

obyvatelstva, oboru Civilní nouzová připravenost. 

5. Návrh na změny organizační struktury ZSF JU - zřízení Oddělení celoživotního 

vzdělávání při Studijním oddělení ZSF (bod programu zařazen po schválení AS ZSF). 

6. Návrh změny organizační struktury ZSF JU – zrušení Katedry zdravotnické fyziky a 

biofyziky a vznik Katedry laboratorních metod a zdravotnické techniky. 

7. Návrh na jmenování nových členů Vědecké rady ZSF JU: doc. PhDr. Sylva Bártlová, 

Ph.D. doc. PhDr. Mária Boledovičová, Ph.D., MUDr. Václav Chmelík, doc. MUDr. 

Jaroslav Slaný, CSc., doc. Dr. Rer. Nat. Friedo Zölzer. 

8. Různé. 

 

1. Podmínky přijímacího řízení do bakalářských a magisterských studijních programů 

v akademickém roce 2008/2009 (Opatření děkana ZSF č. 17/2007) 

předkladatel: prof. M. Velemínský a doc. V. Tóthová 

Doc. V. Tóthová seznámila členy AS se změnami podmínek přijímacího řízení do 

bakalářských studijních programů v akademickém roce 2008/2009, kdy do těchto oborů 

budou uchazeči přijímáni na základě výsledků Národních srovnávacích zkoušek (NSZ) 

organizovaných společností Scio (www.scio.cz, s.r.o.) v období 1.9.2007 – 13.6.2008. 

Uchazeč musí absolvovat alespoň jednu zkoušku z každého předmětu, který je pro příslušný 



studijní program uveden. Uchazeč se může zúčastnit jednoho nebo několika termínů NSZ.  

Fakulta pro přijímací řízení započítává nejlepší výsledek v NSZ dosažený ke dni 13.6.2008 

pro všechny studijní obory, do kterých se uchazeč hlásí. Uchazeči budou vykonávat dva testy, 

kdy test obecných studijních předpokladů nahradí původní test z všeobecného přehledu. 

Druhým testem bude test z přírodních disciplín, který se skládá ze tří oddílů (biologie, fyzika, 

chemie). Oddíl, který musí uchazeč povinně vykonat, se liší dle zvoleného oboru.  

Přijímací řízení do navazujících magisterských studijních programů se oproti minulému 

akademickému roku nemění a bude organizováno jako dosud ZSF JU.  

Na základě dotazu předsedy AS O. Doskočila, co vedlo vedení fakulty k změnám v organizaci 

přijímacího řízení, bylo děkanem ZSF JU sděleno, že výhodou tohoto systému je vstup 

externího subjektu do organizace řízení. Tímto způsobem je zajištěna objektivita při přijímaní 

uchazečů ke studiu. Dále uvedl, že se tím, že organizaci přijímacího řízení přebírá společnost 

Scio.cz, značně ušetří energie pracovníků fakulty.  M. Šnorek se vyjádřil pochvalně k tomuto 

novému systému a sdělil, že tímto způsobem budou ke studiu přijímáni opravdu uchazeči 

mající studijní předpoklady. Doposud tomu tak vždy nebylo. Byla otevřena diskuse (Ž. 

Abesková) o diskriminaci těch uchazečů, kterým nebudou testy ze studijních předpokladů 

vyhovovat. Členové AS se vyjádřili, že ne vždy všechny testy vyhovovali všem uchazečům, a 

že v podstatě jakékoli testy mohou být pro někoho diskriminační. K ekonomické stránce věci 

se vyjádřil tajemník fakulty B. Papáček.  

 

Senát schválil Podmínky přijímacího řízení do bakalářských a magisterských studijních 

programů v akademickém roce 2008/2009 (Opatření děkana ZSF č. 17/2007) 13 hlasy, 0 

bylo proti a 0 senátorů se zdrželo hlasování. 

 

2. Podmínky přijímacího řízení do doktorského studijního programu v akademickém 

roce 2008/2009 (Opatření děkana ZSF JU č. 18/2007) 

předkladatel: prof. M. Velemínský a doc. V. Tóthová 

Doc. V. Tóthová představila senátu podmínky přijímacího řízení do doktorského studijního 

programu Specializace ve zdravotnictví studijní obor: Prevence, náprava a terapie zdravotní a 

sociální problematiky dětí, dospělých a seniorů. Tento program je realizován společně 

s Fakultou zdravotnických studií Univerzity Pardubice. Podmínky jsou stejné jako v loňském 

akademickém roce. Předseda AS ZSF O. Doskočil vznesl dotaz vedení fakulty, proč je tento 

doktorský program zařazen do Specializace ve zdravotnictví. Děkan ZSF sdělil, že v době, 



kdy byl tento program akreditován, nebyla jiná možnost než zařazení právě do Specializace 

ve zdravotnictví.  

 

Senát schválil Podmínky přijímacího řízení do doktorského studijního programu 

v akademickém roce 2008/2009 (Opatření děkana ZSF JU č. 18/2007) 13 hlasy, 0 bylo proti 

a 0 senátorů se zdrželo hlasování. 

 

3. Návrh na akreditaci doktorského studijního programu Ošetřovatelství 

předkladatel: prof. M. Velemínský a doc. V. Tóthová 

Doc. V. Tóthová představila senátorům nový studijní program Ošetřovatelství, který reaguje 

na zvyšující se potřebu výzkumných pracovníků v oboru ošetřovatelství s rozšířenými 

ošetřovatelskými a vědeckými znalostmi. Záměr rozvoje uvedeného doktorského programu 

vychází z Dlouhodobého záměru ZSF JU a také z potřeb zdravotnických zařízení a 

vzdělávacích institucí na zajištění přípravy odborníků.  Tento doktorský program bude 

realizován ve spolupráci s Univerzitou Pardubice. Místopředsedkyně AS ZSF P. Zimmelová 

uvedla, že takovýto program na ZSF chybí, jelikož  probíhá bakalářské a magisterské studium 

v ošetřovatelství a fakulta má také habilitační práva v tomto oboru. Předseda AS ZSF O. 

Doskočil navrhl diskusi na téma potřeby sester s Ph.D vzděláním. Senátor M. Velemínský ml. 

sdělil, že sester je ve zdravotnických zařízeních stálý nedostatek a že tento nedostatek se bude 

prohlubovat, pokud bude stále více sester studovat. doc. V. Tóthová a děkan ZSF prof. M. 

Velemínský sdělili, že sestry s doktorským vzděláním s vědeckými znalostmi budou 

v budoucnu nacházet uplatnění právě ve zdravotnických zařízeních, kde budou např. provádět 

velice potřebný ošetřovatelský výzkum.  

 

Akademický senát ZSF nemá připomínek k návrhu na akreditaci doktorského studijního 

programu ošetřovatelství 13 hlasy pro, 0 proti a 0 senátorů se zdrželo hlasování. 

 

4. Návrh na akreditaci navazujícího magisterského studijního programu Ochrana 

obyvatelstva, oboru Civilní nouzová připravenost 

předkladatel: prof. M. Velemínský a prof. L. Navrátil 

Prof. L. Navrátil představil AS ZSF nový navazující magisterský studijní program Ochrana 

obyvatelstva, obor Civilní nouzová připravenost. Předložený obor je společný pro dvě vysoké 

školy a to pro Jihočeskou univerzitu v Českých Budějovicích a Univerzitu obrany v Brně a 

podílí se na něm učitelé 4 fakult a jednoho ústavu. Propojení těchto škol je zárukou vysoké 



kvality dané zapojením významného počtu profesorů a docentů z obou škol a využitím 

specializovaných pracovišť se zaměřením na ochranu obyvatelstva. Studijní obor umožňuje 

studentům výběr ze dvou modulů, kdy si vedle společných předmětů bude moci student zvolit 

modul se zaměřením na problematiku ekonomicko hospodářských a organizačně 

zdravotnických vztahů ke krizovému řízení a nebo modul radiotoxikologický se zaměřením 

na CBRNE. Tajemník ZSF B. Papáček se vyjádřil k ekonomické stránce problematiky a 

uvedl, že představený program je v souladu s Dlouhodobým záměrem fakulty. V. Drymlová 

vyjádřila názor, že uplatnění absolventů z tohoto oboru bude jistě lepší než současných 

absolventů KRT. Prof. L. Navrátil uvedl na dotaz předsedy AS, že obor není zdravotnický, ale 

přesto zapadá do koncepce ZSF. Dále uvedl, že tento navazující magisterský program nebude 

prostupný pro absolventy oboru Radiologický asistent. 

 

AS ZSF dává připomínku vedení fakulty, aby byla jasně definována prostupnost oborů do 

tohoto navazujícího studijního programu. 

Senát nemá připomínek k návrhu na akreditaci navazujícího magisterského studijního 

programu Ochrana obyvatelstva, oboru Civilní nouzová připravenost 13 hlasy pro, 0 proti a 

0 senátorů se zdrželo hlasování. 

 

5. Návrh na zřízení Oddělení celoživotního vzdělávání při Studijním oddělení ZSF 

předkladatel: prof. M. Velemínský  

Děkan ZSF prof. M. Velemínský sdělil členům senátu, že na ZSF vznikla v posledním roce 

celá řada projektů a programů celoživotního vzdělávání, které vyžadují jistou koordinaci a to 

po stránce odborné i organizační, a proto navrhuje vznik Oddělení pro celoživotní vzdělávání. 

Toto oddělení bude metodicky podřízeno prorektorce  JU pro celoživotní vzdělávání a po 

stránce organizační pak vedoucímu studijního oddělení. Nejedná se o činnost na plný 

pracovní úvazek a finanční náročnost tohoto oddělení byla diskutována s ekonomickým 

oddělením. R. Švestková představila AS ZSF strategii celoživotního vzdělávání v ČR a 

výhledy rozvoje CŽV na ZSF JU. V. Šnorek upozornil na nutnost zajištění odborné stránky 

CŽV na jednotlivých katedrách.  

 

Pozn.: Senátorka Ž. Abesková opustila zasedání AS ZSF JU 

Aktuální počet přítomných senátorů je tedy 12 

 



Senát schválil Návrh na zřízení Oddělení celoživotního vzdělávání při Studijním oddělení 

ZSF ke dni 1.12.2007 12  hlasy, 0 bylo proti a 0 senátorů se zdrželo hlasování. 

 

6. Návrh změny organizační struktury ZSF JU – zrušení Katedry zdravotnické fyziky a 

biofyziky a vznik Katedry laboratorních metod a zdravotnické techniky 

předkladatel: prof. M. Velemínský  

Děkan ZSF JU prof. M. Velemínský představil návrh na změnu organizační struktury ZSF JU. 

Uvedl, že vzhledem ke skutečnosti, že vznikla Přírodovědecká fakulta na JU a výuka 

biofyziky se koncentruje na této fakultě, je potřebné zrušit Katedru zdravotnické fyziky a 

biofyziky a nahradit ji novou katedrou a to Katedrou laboratorních metod a zdravotnické 

techniky. Tuto katedru by vedl akademický pracovník, který by byl vybrán výběrovým 

řízením. 

 

Pozn.: Senátor J. Kříž opustil zasedání AS ZSF JU 

Aktuální počet přítomných senátorů je tedy 11 

 
Senát schválil návrh změny organizační struktury ZSF JU a souhlasí se zrušením Katedry 

zdravotnické fyziky a biofyziky ke dni 31.12.2007 a se vznikem Katedry laboratorních metod 

a zdravotnické techniky ke dni 1.1.2008 11 hlasy, 0 bylo proti a 0 senátorů se zdrželo 

hlasování. 

 

7. Návrh na jmenování nových členů Vědecké rady ZSF JU. 

předkladatel: prof. M. Velemínský  

Hlasování proběhlo tajnou volbou o jednotlivých navržených kandidátech. 

Skrutátoři: P. Zimmelová, P. Scholz 

 

doc. PhDr. Sylva Bártlová, Ph.D.      pro 11,  proti 0,  zdrželi se 0 

doc. PhDr. Mária Boledovičová, Ph.D.    pro 11,  proti 0,  zdrželi se 0 

MUDr. Václav Chmelík       pro 9,  proti 2,  zdrželi se 0 

doc. MUDr. Jaroslav Slaný, CSc.      pro 11,  proti 0,  zdrželi se 0 

doc. Dr. Rer. Nat. Friedo Zölzer      pro 11,  proti 0,  zdrželi se 0 

 

8. Různé 

A) Uznávání předmětů z jiných škol na ZSF  



Senátor V. Šnorek otevřel diskusi na téma uznávání předmětů z jiných škol na  

ZSF. Upozornil, že v současné době narostl počet žádostí studentů o uznávání  

předmětů. Z diskuse v AS následně vyplynulo, že někteří studenti ani  

oficiální žádosti nepodávají. Doc. V. Tóthová sdělila, že problém již byl  

řešen na kolegiu děkana. 

 

AS ZSF  doporučuje vedení fakulty přijmout opatření upřesňující dodržování  

stávajících předpisů. 

 
 
B) Problematika volitelných předmětů na ZSF JU 

V. Šnorek dále otevřel diskusi na téma volitelné předměty na ZSF JU. Sdělil, že v současné 

době je problém zorganizovat výuku volitelných předmětů, které mají zapsány studenti 

z různých oborů s různě organizovanou praktickou výukou.  

 

AS ZSF diskutoval záležitost volitelných předmětů, ale není možné toto organizačně jiným 

způsobem zvládnout. 

 

C) Výuka Metodologie výzkumu u studijního oboru Ochrana veřejného zdraví. 

Senátor V. Šnorek vznesl dotaz na vedení fakulty, zda je v současné době v řešení 

zabezpečení výuky Metodologie výzkumu u studijního oboru Ochrana veřejného zdraví. doc. 

V. Tóthová uvedla, že vedení ZSF se tímto problémem již zabývá a výuka bude v nejbližší 

době zabezpečena. 

 

AS ZSF vzal na vědomí řešení problematiky výuky Metodologie výzkumu u studijního 

oboru Ochrana veřejného zdraví 

 

D) Požadavek AS ZSF na obdržení zápisů z kolegia děkana  

Senátoři vznesli požadavek na obdržení zápisů z kolegia děkana pro všechny členy AS ZSF. 

Záležitost bude řešena sekretariátem děkana. 

 

AS ZSF vzal na vědomí řešení požadavku. 

Zapsala: Andrea Hudáčková 

Kontroloval: Ondřej Doskočil 


